
                                 

 
Praha 20. června 2017 

Vážení sportovní přátelé, 

dovolte, abych Vás informoval o současném vývoji v jednání sportovního prostředí s Ministerstvem školství, mládeže  

a tělovýchovy ČR ohledně financování českého sportu. Jsem rád, že naše aktivita je ku prospěchu věci a vede k tomu, 

že naše návrhy a požadavky na úpravu neinvestičního dotačního Programu V. na činnost sportovních svazů by měly být 

zohledněny tak, aby se v následujících dnech žádný sportovní svaz a jeho zástupci nemuseli obávat podat žádost  

o dotace z tohoto programu. 

V úterý 13. června 2017 proběhla schůzka expertů na dotační problematiku ze strany sportovních svazů, které 

zastupovali Filip Šuman, Libor Varhaník, Karel Bauer, Jan Boháč, Alena Erlebachová, Alexander Károlyi a Jiří Topinka,  

i MŠMT ČR, za něž jednala také trojice náměstků Zuzana Matušková, Dana Prudíková a Ivo Krýsa a pověřený ředitel 

odboru sportu Pavel Kaňka. Na tomto jednání na odborné úrovni se zástupci obou stran dohodli na odstranění 

základních bodů, kvůli kterým bylo pro sportovní svazy nepřijatelné se do současného Programu V. přihlásit. 

Momentálně se pracuje na doladění formy rozhodnutí, která by měla z hlediska zásadních parametrů odpovídat 

Programu V. tak, jak ho MŠMT vyhlásilo už loni na podzim – tedy parametrům, podle kterých se sportovní svazy řídily 

při plánování rozpočtů pro rok 2017. Pokud se podaří jednání dotáhnout do konce, o což se velmi snažíme, financování 

činnosti sportovních svazů by mělo víceméně odpovídat původnímu rozhodnutí, se kterým již svazy počítaly. 

V současné době intenzivně jednáme jak s Úřadem vlády ČR, tak s MŠMT ČR. Věříme, že na základě výše uvedené 

schůzky se pro sportovní svazy otevře druhé kolo výzvy k podání žádostí o dotace v Programu V., které nabídne všem 

svazům jednoznačně definované a rovnocenné podmínky. Jestliže se vše podaří, druhé kolo by mělo být otevřeno 

v řádu dnů a v takové podobě, aby žádný svaz neměl důvod se výzvy neúčastnit.  

Ačkoli jsme i nadále přesvědčeni o tom, že není důvod nevyplatit dotace na základě původní, již schválené  

a akceptované podoby Programu V., a že by vláda ČR měla schválit vyplacení dotací podle původní podoby, MŠMT je 

opačného názoru. Přestože se z našeho pohledu jedná o irelevantní postoj, v současnou chvíli je zřejmě dohoda na 

základě jednání expertů jedinou možností, jak situaci urychleně vyřešit. 

Preferovali bychom řešení, na základě kterého by vláda ČR rozdělila většinu neinvestičních dotačních programů 

najednou a které by zároveň poskytlo dostatečný prostor pro kvalitní přípravu dotačních programů na rok 2018. 

V současné situaci se totiž budeme zabývat programem po programu a uvolňování dotací do sportu, se kterými 

sportovní organizace a spolky již dlouho počítaly, se tak protáhne nejspíš až do pozdního podzimu. Přesto se 

domníváme, že připravované řešení expertní skupiny ve věci Programu V. bude vhodné akceptovat, abychom dokázali 

sportovní prostředí vymanit ze současné krizové situace. 

O dalším vývoji vás budeme informovat.  

S pozdravem 

 

Jiří Kejval 

předseda Českého olympijského výboru 


